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‘IK KOM NIET UIT EEN MUZIKALE FAMILIE. MIJN OUDERS HADDEN EEN SIGARENWINKEL’, ALDUS HARRY SACKSIONI.

HARRY SACKSIONI OVER ZIJN EERSTE GITAAR:

Hij is Edison winnaar, Ridder in de Orde van Oranje Nassau en werd voor het twaalfde 

jaar op rij verkozen tot Beste Akoestische Gitarist van de Benelux. Het prille begin 

van zijn carrière is te herleiden naar zijn jeugd: ‘Dat was het moment toen ik mijn 

eerste gitaar kreeg.’ Bezeten van audioapparatuur is Harry Sacksioni nooit geweest: 

‘Het interesseert me nauwelijks, behalve dat het goed moet zijn.’

‘Totdat het klankgat 
ervan langs mijn neus

ging. Ik rook die geur en
was meteen verliefd.’
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Met meer dan een halve eeuw erva-
ring en meesterschap noemt Harry 
Sacksioni zichzelf geenszins voor-
zichtig in de omgang met zijn spullen. 
‘Gitaren moeten werken. Zie ze als 
gebruiksvoorwerp. Andere gitaristen 
noemen me soms te makkelijk. Maar 
voor een optreden mag niemand aan 
mijn gitaren komen. Ik heb de beste, 
ga nooit op zoek. Als ik er toevallig 
tegenaan loop en denk die is te gek, 
dan koop ik hem. Ook al krijg ik hem 
cadeau en zou ik de kwaliteit onvol-
doende vinden, dan nog wil ik hem 
niet.’ Tijdens zijn laatste vakantie met 
de auto in Frankrijk ging zoals gebrui-
kelijk weer een Martin mee. ‘Dit merk 
heeft een Sacksioni model. Het is 
mijn mooiste gitaar. Gebruik hem niet 
op het podium, wel voor mijn cd-op-
namen met één of twee microfoons 
ervoor.’

Goed afgeschermde pluggen

Is geen voorstander van draadloos. 
‘Ik speel tijdens een optreden op zes 
verschillende gitaren. Dan zou ik zes 
zenders moeten hebben en daar voel 
ik weinig voor.’ Hij erkent dat de lengte 
van de snoeren bepalend zou kunnen 
zijn voor de kwaliteit. ‘Ze zeggen hoe 
langer, hoe meer verlies je hebt. Ik 
hou het bij ongeveer zes meter snoer. 
Korter is onmogelijk, want mijn gitaren 
staan op zo’n vijf meter afstand van 
waar ik optreed. Met goed afge-
schermde pluggen.’ In een theater in 
IJsselstein krijgt hij steevast, zo zegt 
hij het zelf, een Russische zender 
op zijn monitor. ‘Het is onverstaan-
baar. Door technici onmogelijk weg 
te krijgen. We zitten op een kilometer 
van Zendmast Lopik af. Er straalt daar 
wat, haha.’

Yamaha speakers

De meeste schouwburgen hebben 
volgens hem de beschikking over een 
uitstekende installatie. ‘Maar soms 
neem ik voor de monitoring mijn eigen 
Yamaha speakers (model MS150, red.) 
van 25 jaar oud mee. Kenners verklaren 
me voor gek. Wat ik wil horen, om mijn 
gitaar te laten geven wat ik erin stop, 
komt er aan geluid uit.’

VAN ZIJN EERSTE GITAAR IS INMIDDELS DE KOP AFGESLETEN: ‘DIE MAN ZAL BLIJ ZIJN GEWEEST DAT HIJ 

HEM KWIJT WAS. HIJ HAD HEM VOOR DE LOL IN ZIJN WINKEL HANGEN.’

IN DE LOOP VAN AL DIE JAREN HEEFT HARRY ZICH EEN EIGEN KARAKTER WETEN TE VORMEN: ‘IK DENK 

DAT DIT GROTENDEELS VOOR MIJN SUCCES HEEFT GEZORGD.’

‘MET BEHULP VAN ALLERLEI BAANTJES KOCHT IK 
VAN MIJN SPAARGELD VOOR 75 GULDEN 

EEN GITAAR VAN DE WEHKAMP.’
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Ik heb daar ontzettend veel mee opge-
nomen. Het is compleet verouderd, 
maar ik heb zoveel banden die ik wil 
kunnen afluisteren. Geen idee of hij 
nog werkt.’ Heeft de negatieven van 
bijna al zijn platenhoezen uit nostalgisch 

Een duurder cadeau

Toen hij elf jaar werd, mocht hij van zijn 
ouders een duurder cadeau uitzoeken 
dan in voorgaande jaren. ‘Dat mocht 
omdat ik een grote jongen werd. Luis-
terde veel naar Elvis Presley, Cliff 
Richard en naar The Beatles. We 
woonden in de Rijnstraat in Amsterdam. 
Een blok verder zat de platenzaak 
van Stom-Wageman. Haalde er mijn 
plaatjes en ik had aan de muur drie 
gitaren zien hangen. Die man gaf 
me er eentje aan. Zei dat het om een 
Spaanse gitaar ging. Ik had nog nooit 
een dergelijk instrument in mijn handen 
gehad. Totdat het klankgat ervan langs 
mijn neus ging. Ik rook die geur en was 
meteen verliefd.’ 

Al zo bevlogen

Een gitaar van tachtig gulden. ‘In die 
tijd was dat erg veel geld. Dus wilde 
mijn moeder dat ik les ging nemen. We 
vonden een gitaarleraar bij ons om de 
hoek. Mijnheer Wiegmans, een oude 
man. Bij hem heb ik bijna twee jaar 
gezeten. Totdat hij stierf. Sindsdien heb 
ik geen les meer gehad. Een vriendje 
van mij speelde eveneens gitaar. Ik 
merkte dat het bij mij veel sneller ging. Ik 
was al zo bevlogen. Ben op mijn manier 
aan de gang gegaan.’

Versterkertje van Davoli

‘Na die twee jaar les had ik sterk de 
behoefte om zowel akoestisch als elek-
trisch gitaar te leren spelen. Met behulp 
van allerlei baantjes kocht ik van mijn 
spaargeld voor 75 gulden een gitaar 
van de Wehkamp. En een verster-
kertje van Davoli.’ Een ruwe schatting 
leert dat hij nu ongeveer zestig gitaren 
in bezit heeft. Eentje wegdoen zal niet 
snel gebeuren. ‘Zo heb ik een Ovation. 
Ondanks dat ik het een rotding vind, 
hou ik hem. Mooie tijden heb ik ermee 
beleefd. Stond er tien dagen mee in 
een uitverkocht Carré. Heb er tv-uitzen-
dingen mee gedaan. Zoiets heeft voor 
mij toch een bepaalde gevoelswaarde. 
Terwijl ik er nooit meer op zal spelen.’  

Een koffermodel

Zijn eerste platenspeler kan hij zich 
goed herinneren. ‘Geel was hij. Volgens 

mij van Philips. Aan één kant klapte 
ie omhoog, dat was de speaker. Een 
koffermodel. Mijn zus had er ook eentje.’ 
Heeft ergens nog een dat-recorder 
liggen. En een Akai-opnametafel. ‘Dat is 
er eentje met zo’n flinke brandbreedte. 

TOEN DE CD VOOR HET EERST OP DE MARKT KWAM, KEEK HIJ ER TEGENOP: ‘NAARMATE IK ER MEER MEE 

TE MAKEN KREEG, HEB IK DIE VERANDERING TOT ME KUNNEN NEMEN.’

HET NADEEL VAN DIGITAAL IS VOLGENS HARRY DAT ALLES NU TE KOPIËREN VALT. ‘ZELFS MIJN SACKSIONI 

METHODE IS VOOR EEN HABBEKRATS EEN TIJD LANG ILLEGAAL VERKOCHT.’
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ALLES WAT HARRY GECOMPONEERD HEEFT, KAN HIJ ONTHOUDEN: ‘IK HOEF NIETS OP TE SCHRIJVEN. IK 

HAAL MIJN INSPIRATIE PUUR UIT HET LEVEN ZELF EN VERTAAL DAT NAAR MUZIEK.’
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‘MAAR JA, ALS JE PER ONGELUK EEN KEER 
DE NAALD OVER DE PLAAT HEEN HAALDE, 

WAS JE HEM WEL METEEN KWIJT.’

me af of deze bestaat. De nieuwe 
koptelefoons geven geen eerlijk geluid 
af. Meestal luister ik zonder, tenzij ik in 
moet dubben.’ 

Scope-achtige dingen

Hij luistert kritisch naar waar anderen 
op spelen. ‘Soms denk ik, dat klinkt 
erg goed. Het kan aan zoveel liggen. 
De equalizing bepaalt een groot deel 
van mijn gitaargeluid. Heb zelfs geen 
idee wat ik in mijn auto aan installatie 
heb. Ga zelden overstag in de winkel. 
Wat dat betreft ben ik een moeilijke 
man, haha. Mijn televisie heb ik door 
mijn vriendin laten uitzoeken. Ik hou niet 
van die scope-achtige dingen. Ik was 
een keer bij iemand in Dubai die over 
zijn hele kamermuur een scherm had 
hangen. Daar moest je achterin gaan 
zitten, in een ruimte met ligbanken. Ik 
vind het niks als je het gewone leven 
laat invullen door de digitale mogelijk-
heden. Wil mijn leven kunnen leiden 
zoals ik prettig vind. Het zijn hulpmid-
delen, niet meer dan dat.’

Enorme stimulans

Wat hij was geworden als het gitaar-
spelen voor hem onbekend terrein was 
gebleven? ‘Crimineel misschien. Ik 
was dertien, veertien jaar en ging met 
twee jongetjes om die behoorlijk op het 
slechte pad zaten. Maakte mee dat er 
eentje een greep deed in een winkel-
kassa. Daar schrok ik flink van. Eerlijk 
gezegd denk ik dat ik iets in de foto-
grafie of film was gaan doen. Misschien 
regisseren. Iets waar ik mijn creativi-
teit voldoende in kwijt had gekund.’ 
Hoe lang hij als artiest nog doorgaat? 
‘Ik heb eens gezegd: “Ik ga dood op 
het podium”. Op het moment dat ik of 
mijn omgeving zou merken dat het gaat 
minderen in mijn kunnen, dan zou ik er 
wat aan doen. Misschien alleen gaan 
componeren, of filmmuziek schrijven. Of 
stoppen. Ik vind het werk zo leuk. Moet 
niks, sport veel, heb een mooi leven. 
Mijn optredens zijn wéér grotendeels 
uitverkocht. Dat ervaar ik als enorme 
stimulans.’ 

Tekst en fotografie: Richard Helwig

oogpunt bewaard. ‘Ik heb zelfs foto’s 
die zijn gemaakt met die Kodak klikdin-
getjes.’ 

Charme en warmte

Heeft een elpeeverzameling waar hij 
nauwelijks meer naar omkijkt. ‘Het zijn er 
een paar duizend. Als er iets nieuws op 
de radio was, rende ik naar de platen-
zaak.’ Met weemoed terugkijken op het 
analoge tijdperk doet hij niet. ‘Blijkbaar 
heb ik me gaandeweg verzoend met 
het digitale. Natuurlijk is de kwaliteit 
van de elpee dynamischer. En je hoort 
altijd een knisper. Dat gaf die charme en 
warmte. Maar ja, als je per ongeluk een 
keer de naald over de plaat heen haalde, 
was je hem wel meteen kwijt.’ Heeft af 
en toe de radio aan, maar alleen in de 
auto. Luistert naar zelf samengestelde 
afspeellijsten via Spotify. 

Een vertaling

Het leven van een muzikant bestaat 
volgens hem uit het zoeken naar 
een compromis. ‘Als ik nu akoes-
tisch gitaar speel, zul je zeggen dat 
het mooi klinkt. En dat klopt, want 
het is de meest pure vorm van hoe 
een dergelijk instrument kan klinken. 
Meteen van instrument naar oor. Als ik 
optreed, gebeurt dat versterkt. Dat is 
al een vertaling. Het is nooit wat ik je 
nu kan laten horen. Ik ken geen bijna 
enkele gitarist die gelukkig is met zijn 
podiumgeluid.’ 

Geen eerlijk geluid

Werkt onder meer met microfoons 
van AKG, Sennheiser en Neumann. ‘Ik 
heb zo’n twintig verschillende kopte-
lefoons. Ben er ontevreden over, heb 
nooit een goede kunnen vinden. Vraag 


